
10 otázek pro … Marcelu Káňovou
JUDr. Marcela Káňová, Ph.D., je od dubna letošního roku novou partnerkou advokátní kanceláře
Rowan Legal. Patří mezi přední experty v oblasti veřejných zakázek a hospodářské soutěže. Její
hlavní doménou je zastupování jednak v rámci správních řízení před ÚOHS, správními soudy či
Evropskou komisí, jednak v rámci námitek v zadávacích řízeních. Specializuje se rovněž na IT právo,
kde těží i z praktických zkušeností z IT sektoru, které získala v rámci působení na partnerské pozici v
IBM. Před příchodem do advokacie v roce 2015 vedla na Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže
Odbor monitoringu veřejných zakázek a bid riggingu.

Marcela je členkou rozkladové komise předsedy Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže
pro  oblast  veřejných  zakázek,  rozkladové  komise  ředitele  Národního  úřadu  pro
kybernetickou a informační bezpečnost a členkou kontrolní rady Technologické agentury
ČR. Za zmínku rovněž stojí členství v expertním týmu pro digitální ekonomiku při Svazu
průmyslu a dopravy ČR či v redakční radě časopisu Veřejné zakázky. Věnuje se rovněž
publikační  a  přednáškové činnosti.  Nedávno vyšla  její  monografie  s  názvem „Zákon o
zadávání veřejných zakázek. Vybrané aspekty a instituty“.

1. Co máte na své práci nejraději?
Úplně všechno! Pokud bych ale měla říct jen jednu věc, pak by to byla rozmanitost, která je pro
advokacii opravdu příznačná. Každý den je jiný, přináší nové výzvy, nové zkušenosti a příležitosti
poznat zajímavé a pro mě inspirativní lidi.  

2. Jak často Vás ve Vašem oboru něco překvapí?
Velmi často. Souvisí to právě s tou rozmanitostí. Téměř každý den nutně přichází i něco, co vás
překvapí, pozitivně či negativně. Nutí vás to být neustále ve střehu a opravdu nikdy se nenudíte.

3. Co byste vzkázala mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Aby do toho rozhodně šli a alespoň to zkusili, protože nakonec jedině osobní zkušenost je to, co
rozhoduje. Právo nejenže je krásná profese, ale současně je to obor, který lze velmi dobře uplatit i v
řadě jiných profesí. I kdyby se tedy nakonec rozhodli pro jinou profesní dráhu, znalost práva a s tím
související způsob uvažování rozhodně nepřijde vniveč. Dokazuje to množství právníků v politice,
diplomacii, na vysokých manažerských postech atd.  

4. Čím byste byla, kdybyste nebyla právníkem?
To nevím, právníkem jsem chtěla být už od dětství. Vždycky jsem ráda četla, mám ráda knihy
a literaturu, tak možná literárním kritikem. Ležet celé dny v knížkách, přemýšlet a analyzovat jejich
význam a pak o tom psát, to by mě asi bavilo. Otázka je, jestli by někoho bavily moje recenze, takže
asi přeci jen raději zůstanu u práva.  

5. Knížka, kterou jste četla naposled?
Okamžiky štěstí od Patrika Hartla, letní odpočinková četba. Moc se mi ale líbila v knížce použitá
definice štěstí jako „okamžiku, kdy přestáváme mít strach“. Před tím jsem četla Elenu Ferrante a její
tetralogii Geniální přítelkyně a taky Prolhaný život dospělých. Obojí mohu jen doporučit.

6. Kdo Vás v životě, v tom pracovním i soukromém, nejvíce motivuje?
V pracovním to jsou rozhodně klienti a jejich kauzy, resp. příběhy, kterými v daný moment společně
žijeme a bojujeme za úspěch, za vítězství. V tom soukromém je to pochopitelně moje rodina a
nejbližší přátelé.



7. Jací lidé Vás dokáží nejvíce rozčílit?
Zlí, zákeřní a bezohlední. Se všemi ostatními lidmi a jejich povahovými rysy jde pracovat, povznést se
nad nimi, potlačit je. Ale když má v sobě člověk zlobu, zákeřnost a je naprosto bezohledný k
ostatním, je nejlepší se takovému člověku vyhnout. A pokud už takové osoby ve svém okolí bohužel
máte, je potřeba to změnit a netrávit s nimi svůj čas.  

8. Největší pracovní úspěch?
To je těžké určit. Raduji se stejně z každého úspěchu, který je úspěchem pro klienta. Každá úspěšná
kauza je v daný okamžik tím největším úspěchem.

9. Ideální dovolená?
Daleko od lidí, slunce, moře, nekonečný klid. K tomu knížka, dobré jídlo a pití.  

10. Kde se vidíte za 10 let?
Jak se říká, člověk míní, ale osud mění. Přesto se i za dalších 10 let vidím stále v advokacii, která mě
opravdu moc baví a která mi nesmírně chyběla, když jsem se z ní na čas vzdálila. Současně věřím, že
to bude stále v barvách Rowan Legal.
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